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Styrelsemöte nr 15

Styrelsemöte Naturskyddsföreningen i Örebro län,
Organisations nummer 875001-8205

Plats: Kansliet, Föreningarnas hus, Örebro, Onsdag den 24 maj 2023. Klockan 17:30.

Kallade: Jan Greve, Hanna Sjöberg, Henrik Werge, Gösta Hedlund, Sara Hillersberg,
Gunnel Zenk
Tjänsteperson: David Johansson
Närvarande: David Johansson, Hanna Sjöberg, Jan Greve, Henrik Werge, Sara
Hillersberg (tills delvis deltagande på punkt 11), Gunnel Zenk, Gösta Hedlund från punkt
12.

Dagordning.

1. Henrik öppnade mötet

2. Val av mötesordförande: Henrik Werge

3. Val av sekreterare för möte: Hanna Sjöberg

4. Val av protokolljusterare: Jan Greve

5. Föregående protokoll

6. och 10 sammanslås till en gemensam punkt:
Annonsering sociala medier. Beslut

10. David och våra anställdas budget. Resor mm. Beslut  
Jan berättar bas-tankar om vad en budget innebär och styrelsens ansvar för den inför
medlemmarna. Men inom organisationen kan man sedan fundera över hur det ska se ut.
Man kan delegera inom organisationen, den ansvarige gör upp en intern budget för
enskilda medarbetare. Då behöver den personen inte hela tiden fråga. Man får då en
budgetram och kan förbruka inom den summan. Det är viktigt att frågan om intern budget
tas upp. David har nu en ram på 40 000 kr och då ska inte varje enskild utgift kräva
tillstånd. Men säger David, det är viktigt att definiera vad som då ingår. Ska vi ha
marknadsföring och ska i så fall ska det ingå inom Davids nuvarande budget-ram eller ska
vi ge det här ytterligare tvåtusen kronor? Och hur ska David klara av alla kostnader för
resor då hans arbetsuppgifter delvis innebär deltagande på plats i Värmland? Det blir en
diskussion. Jan anser dock att det är rimligt att hålla sig inom budgetramen och inte göra
några undantag, då det säkert kommer fler undantag att ta hänsyn till.

Styrelsen röstar och vi beslutar enhälligt att ge 2000kr extra till annonseringen av 3
Törsjö-filmer. Pengarna ska tas från länsförbundets budget eftersom det är länsförbundet
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som är beställare. Beloppet belastar således inte Davids budget.

Styrelsen beslutar också att vi låter budgeten på 40 000 kr stå kvar.

7. Ekonomisk rapport. Information Jan.
Halva året har nu gått och Jan delar en ekonomisk rapport i två utskrivna A4.
Se bifogat dokument.
Det har inte kommit in så många kostnader som beräknat, grävarna har tex inte startat
gräva än (1,2 miljoner kr i uppskattad kostnad för ett (1) projekt).

Jan ansökte förra året om anslag (ansökan om 150 000kr) från Regionen och
Naturskyddsföreningen Örebro län fick nu 70 000kr. Han söker anslaget även i år och
hoppas på fler goda medel från regionen.

Kansliet har fått in 820 000 kr. Då intäkter och kostnader fördelas på tertial ger det ett
minus på 68 000kr för första tertialet. Jan poängterar att det inte är tillåtet att flytta pengar
från Naturskyddsföreningen Örebro län till kansliet eller vice versa.
Det är de övriga kostnaderna (ej personalkostnader) som är större än beräknat, men det
kan vara så att vi har haft en del större utgifter nu från januari till maj, så det balanserar sig
kanske längre fram.
Länsförbundet kommer att skicka en räkning till Hopajola + Nora vid halvårsskiftet och då
kommer intäkter att balansera kostnaderna för dessa båda kostnadsställen. Se bifogat
dokument för den ekonomiska tertialrapporten från Jan.

8. SNF - XR. Hur ska vi förhålla oss? Principdiskussion, men önskar komma till beslut.
Henrik lyfter frågan. Ryggar man i samhället för SNF då de är för civil olydnad? Tex
Greenpeace är på plats där det händer, och krockar inte med samhället på det sätt som
XR gör. Man skapar ilska när man stoppar bilar. Men hur mycket skulle vi tex veta om
våtmarker om XR inte hade lyft frågan så stort i Sverige? Men det är ett fritt land. Alla har
rätt att vara med i tex fackföreningar. Se hur det blev med en SD-medlem som vill vara
medlem i fackförbundet i Norrland. Fackföreningen fick backa.

9. Hemsidan behöver utvecklas. Hur gör vi det bäst? Det pratas om att slå ihop alla
kretsarnas hemsidor till en sida. I stort sett är alla kretsarna i Örebro län med på det. David
berättar att han kommer att göra ett helt nytt utseende på den stora gemensamma sidan.
Man köper ett tema på en plattform för 50-60 dollar. Sedan bygger man upp sidan och vi
kan alla gå in och titta och får det godkänt flyttas alltsammans till den riktiga domänen.
Beslut: Vi i styrelsen godkänner enigt det här förslaget.

10. Diskussion kring hur vi agerar kring samarbete med studieförbunden. Henrik har
samtalat med två chefer inom Studiefrämjandet. Studiefrämjandet är lite oroade, vi har
som förening nu möjlighet att samarbeta med andra studieförbund, vilket flera krafter inom
SNF Örebro läns kretsar ser som positivt, då samarbetet med Studiefrämjandet inte varit
helt tillfredsställande i några av kretsarna. Henrik återkommer i frågan med rapport efter
ytterligare möte i nära framtid med Studiefrämjandet.

11. Garphytteklint: David berättar att Länsstyrelsen nu upphäver det tillfälliga beslutet från
Örebro kommun att bedriva skogsavverkning i Garphytteklint. Länsstyrelsen skriver att
markägarens rätt att använda sin skog väger tyngre än allmänhetens intressen.Ärendet
har varit hos Mark- och Miljödomstolen. Vi har två tre veckor på oss. Äganderätten
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avgjorde. Det var två jurister inom äganderätt som avgjorde frågan. Bristen var att inga
miljöaspekter eller miljöjurister deltog. Det är ju den Biologiska Mångfalden i Garphytteklint
som är viktig. 84 rödlistade arter, 40 signalarter, en sällsynt kalkbarrskog från tiden när
Newton fick sitt äpple i huvudet.
Vad gör vi? Brainstorming: / Davids funderingar:

- Bra med ett öppet brev till Länsstyrelsen.
- EU är en väg att gå. Amanda Tas har delat en bra mejllista med David. Jan har

pratat med Naturskyddsföreningen Riks´ jurist Oskar Alarik (i Törsjö-frågan, men
det han sa kan översättas också till detta ärende). Se mer detaljerat om det under
punkt 12.

- Kan man ifrågasätta äganderätten? Är den verkligen viktigare än biologisk
mångfald?

- Vi bör skriva pressmeddelanden. SVT:s team som gjorde teveserien Slaget om
Skogen kan vara intresserade?

- Vi borde ordna ett möte med nya landshövdingen,
- vi borde göra ett demonstrationståg mot Länsstyrelsens tjänstemän. Och kontakta

media. Men det är svårare att göra en protest mot Länsstyrelsens tjänstemän. Vi
behöver överklaga och det väldigt snart, väldigt snabbt.

- Kontakta en duktig journalist på NA som tidigare har skrivit om ämnet? Det här är
Sveriges finaste kalkbarrskog, man hittar svampar som annars bara växer på
Gotland. Det skulle vara smart att dra ihop Skogsgruppen och organisera ett
fokuserat projekt. Henrik ringer David Tverling.

Om vi från idag har två veckor på oss, behöver vi organisera vad som ska göras och ha en
strategi. Kommunen funderar i nuet på vad de kan göra. Kommunen kan kanske till oh
med expropriera = dvs tvångsinlösa hela skogen då det här ligger ett sådant stort
samhällsintresse av att bevara skogen i intakt skick. Gösta skattade att det handlar om
cirka 500 000kr i vinst för en avverkning av de fem hektaren skog i Garphytteklint. En
skogsavverkning som nu riskerar Garphytteklintens framtid.

12. Lägesinfo Törsjö-film: Information David J.
Vi får vänta på klartecken att dela det förslag på Törsjö-film del 1 som David mejlat ut till
oss.
TEMA 1: DET DAGLIGA BRÖDET
TEMA 2: JOBBEN
TEMA 3: JÄRNVÄGEN
Jan har pratat med jurist på Riks: Oskar Alarik, som tycker det ser mörkt ut vad gäller
Törsjö. Dock säger han att EU -rätt står över svensk rätt. Sällsynta arter är ett argument.
Eller att det eventuellt skulle röra sig om att något Natura 2000-område ligger alldeles intill
är också en väg att gå. Men som Jan säger: det som inte kan tillämpas i Törsjö KAN
KANSKE TILLÄMPAS i ärendet Garphytteklint.

13. Övriga frågor
Gunnel Zenk har valt 13 april 2024 i Askersund för Länsstämman 2024. Hon har
preliminärbokat Sjöängen. Hon har bett Lisa Lennartsson, Askersund-kretsens
sekreterare, att prata om ARV- föreningen Aktion Rädda vättern, som dagens föredrag.

14. Mötets avslutande. Henrik avslutade mötet.

Bifogar ekonomisk halvårs-rapport från Jan:

Ekonomisk rapport vid styrelsemöte den 24 maj 2023.
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Ingenting har blivit bokfört sedan den 14 mars. Några löner har överhuvudtaget inte bokförts i år. Anna har i

ett mail bett om ursäkt för att bokföringen släpar. Hon pekar på att en akut fråga dök upp avseende

projektredovisningen – David T hade uppfattat det så att alla hans projekt måste verifieras….dvs Anna

skulle leta fram underlag till alla projekt tre år tillbaka i tiden. Det visade sig vara felaktig information, men

då hade Anna redan gett sig i kast med uppgiften. Till detta kommer att hon har varit sjukdomsdrabbad i

omgångar under våren.

Likviditeten är fortsatt god och en stor del av de likvida medlen har nu placerats på ett räntebärande konto:

Likviditet:

Placeringskonto 4 124 269 kr

Kassakonto 877 233 kr

Sa likvida medel 5 001 502 kr

För att få en uppfattning om hur vi ligger till ekonomiskt har jag gjort ett överslag. Utifrån

löneutbetalningarna har jag sökt beräkna vad de totala personalkostnaderna har varit för de olika

verksamhetsgrenarna i föreningen.

Bokföringen efter 14 mars har jag försökt uppdatera genom kontoutdrag från banken. Större utbetalningar

har jag granskat och fört till kostnadsställe. Mindre poster har schablonfördelats.

NSÖL Kansliet1 Projekt Hop+Nora
LS 1 003 030
Riks 686 320 100 208 424
Övriga 70 000

Personal -303 892 -92 633 -136 840
Övriga kostnader -25 312 -84 964 -233 569 -696

Resultat 45 374 -68 756 885 252 -137 536

1) Intäkterna har periodiserats. Från Riks har vi fått 860 000 och vi väntar på ytterligare 100 000 kr.

Länsförbundet

Resultatet för länsförbundet har i stort sett bara belastats för länsstämman och kretskonferensen i våras.

Intäkter från Riks har inte bokförts, och vi räknar med en återbäring på 50 000 så de totala intäkterna ligger

på 170 000 (bidraget från Regionen på 70 000 var inte budgeterat).
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Tidigare år har vi haft intäkter på grund av PA-redovisningen och kostnader för PA-redovisningen (40 000 +

lönebikostnader => ca 60 000). Finns inte i år. Inte heller lönekostnader (och lönebidrag finns. Kostnader för

verksamhetsstöd har inte bokförts ännu.

Kansliet

Resultatet för kansliet har periodiserats, men intäkter från räntor och internfakturering (10 000 + 65 000

enligt budget) har inte räknats in. Sammanlagt resultatförbättring med (65000+10000/3=25000. Skattat

tertialresultat är alltså -69 000 + 25 000 = -44 000. Det blir i så fall 3 x 44 000 = - 132 000 (jmfr budget –

30 000).

Projekt

Resultatet är inte periodiserat. Vi har fått några anslag inbellda men har ännu inte haft så stora utgifter.

Hopajola och Nora

Har ännu inte fakturerat dem, men det bör göras vid halvårsskiftet,
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Styrelsemöte nr 15


Styrelsemöte Naturskyddsföreningen i Örebro län,
Organisations nummer 875001-8205


Plats: Kansliet, Föreningarnas hus, Örebro, Onsdag den 24 maj 2023. Klockan 17:30.


Kallade: Jan Greve, Hanna Sjöberg, Henrik Werge, Gösta Hedlund, Sara Hillersberg,
Gunnel Zenk
Tjänsteperson: David Johansson
Närvarande: David Johansson, Hanna Sjöberg, Jan Greve, Henrik Werge, Sara
Hillersberg (tills delvis deltagande på punkt 11), Gunnel Zenk, Gösta Hedlund från punkt
12.


Dagordning.


1. Henrik öppnade mötet


2. Val av mötesordförande: Henrik Werge


3. Val av sekreterare för möte: Hanna Sjöberg


4. Val av protokolljusterare: Jan Greve


5. Föregående protokoll


6. och 10 sammanslås till en gemensam punkt:
Annonsering sociala medier. Beslut


10. David och våra anställdas budget. Resor mm. Beslut  
Jan berättar bas-tankar om vad en budget innebär och styrelsens ansvar för den inför
medlemmarna. Men inom organisationen kan man sedan fundera över hur det ska se ut.
Man kan delegera inom organisationen, den ansvarige gör upp en intern budget för
enskilda medarbetare. Då behöver den personen inte hela tiden fråga. Man får då en
budgetram och kan förbruka inom den summan. Det är viktigt att frågan om intern budget
tas upp. David har nu en ram på 40 000 kr och då ska inte varje enskild utgift kräva
tillstånd. Men säger David, det är viktigt att definiera vad som då ingår. Ska vi ha
marknadsföring och ska i så fall ska det ingå inom Davids nuvarande budget-ram eller ska
vi ge det här ytterligare tvåtusen kronor? Och hur ska David klara av alla kostnader för
resor då hans arbetsuppgifter delvis innebär deltagande på plats i Värmland? Det blir en
diskussion. Jan anser dock att det är rimligt att hålla sig inom budgetramen och inte göra
några undantag, då det säkert kommer fler undantag att ta hänsyn till.


Styrelsen röstar och vi beslutar enhälligt att ge 2000kr extra till annonseringen av 3
Törsjö-filmer. Pengarna ska tas från länsförbundets budget eftersom det är länsförbundet







som är beställare. Beloppet belastar således inte Davids budget.


Styrelsen beslutar också att vi låter budgeten på 40 000 kr stå kvar.


7. Ekonomisk rapport. Information Jan.
Halva året har nu gått och Jan delar en ekonomisk rapport i två utskrivna A4.
Se bifogat dokument.
Det har inte kommit in så många kostnader som beräknat, grävarna har tex inte startat
gräva än (1,2 miljoner kr i uppskattad kostnad för ett (1) projekt).


Jan ansökte förra året om anslag (ansökan om 150 000kr) från Regionen och
Naturskyddsföreningen Örebro län fick nu 70 000kr. Han söker anslaget även i år och
hoppas på fler goda medel från regionen.


Kansliet har fått in 820 000 kr. Då intäkter och kostnader fördelas på tertial ger det ett
minus på 68 000kr för första tertialet. Jan poängterar att det inte är tillåtet att flytta pengar
från Naturskyddsföreningen Örebro län till kansliet eller vice versa.
Det är de övriga kostnaderna (ej personalkostnader) som är större än beräknat, men det
kan vara så att vi har haft en del större utgifter nu från januari till maj, så det balanserar sig
kanske längre fram.
Länsförbundet kommer att skicka en räkning till Hopajola + Nora vid halvårsskiftet och då
kommer intäkter att balansera kostnaderna för dessa båda kostnadsställen. Se bifogat
dokument för den ekonomiska tertialrapporten från Jan.


8. SNF - XR. Hur ska vi förhålla oss? Principdiskussion, men önskar komma till beslut.
Henrik lyfter frågan. Ryggar man i samhället för SNF då de är för civil olydnad? Tex
Greenpeace är på plats där det händer, och krockar inte med samhället på det sätt som
XR gör. Man skapar ilska när man stoppar bilar. Men hur mycket skulle vi tex veta om
våtmarker om XR inte hade lyft frågan så stort i Sverige? Men det är ett fritt land. Alla har
rätt att vara med i tex fackföreningar. Se hur det blev med en SD-medlem som vill vara
medlem i fackförbundet i Norrland. Fackföreningen fick backa.


9. Hemsidan behöver utvecklas. Hur gör vi det bäst? Det pratas om att slå ihop alla
kretsarnas hemsidor till en sida. I stort sett är alla kretsarna i Örebro län med på det. David
berättar att han kommer att göra ett helt nytt utseende på den stora gemensamma sidan.
Man köper ett tema på en plattform för 50-60 dollar. Sedan bygger man upp sidan och vi
kan alla gå in och titta och får det godkänt flyttas alltsammans till den riktiga domänen.
Beslut: Vi i styrelsen godkänner enigt det här förslaget.


10. Diskussion kring hur vi agerar kring samarbete med studieförbunden. Henrik har
samtalat med två chefer inom Studiefrämjandet. Studiefrämjandet är lite oroade, vi har
som förening nu möjlighet att samarbeta med andra studieförbund, vilket flera krafter inom
SNF Örebro läns kretsar ser som positivt, då samarbetet med Studiefrämjandet inte varit
helt tillfredsställande i några av kretsarna. Henrik återkommer i frågan med rapport efter
ytterligare möte i nära framtid med Studiefrämjandet.


11. Garphytteklint: David berättar att Länsstyrelsen nu upphäver det tillfälliga beslutet från
Örebro kommun att bedriva skogsavverkning i Garphytteklint. Länsstyrelsen skriver att
markägarens rätt att använda sin skog väger tyngre än allmänhetens intressen.Ärendet
har varit hos Mark- och Miljödomstolen. Vi har två tre veckor på oss. Äganderätten







avgjorde. Det var två jurister inom äganderätt som avgjorde frågan. Bristen var att inga
miljöaspekter eller miljöjurister deltog. Det är ju den Biologiska Mångfalden i Garphytteklint
som är viktig. 84 rödlistade arter, 40 signalarter, en sällsynt kalkbarrskog från tiden när
Newton fick sitt äpple i huvudet.
Vad gör vi? Brainstorming: / Davids funderingar:


- Bra med ett öppet brev till Länsstyrelsen.
- EU är en väg att gå. Amanda Tas har delat en bra mejllista med David. Jan har


pratat med Naturskyddsföreningen Riks´ jurist Oskar Alarik (i Törsjö-frågan, men
det han sa kan översättas också till detta ärende). Se mer detaljerat om det under
punkt 12.


- Kan man ifrågasätta äganderätten? Är den verkligen viktigare än biologisk
mångfald?


- Vi bör skriva pressmeddelanden. SVT:s team som gjorde teveserien Slaget om
Skogen kan vara intresserade?


- Vi borde ordna ett möte med nya landshövdingen,
- vi borde göra ett demonstrationståg mot Länsstyrelsens tjänstemän. Och kontakta


media. Men det är svårare att göra en protest mot Länsstyrelsens tjänstemän. Vi
behöver överklaga och det väldigt snart, väldigt snabbt.


- Kontakta en duktig journalist på NA som tidigare har skrivit om ämnet? Det här är
Sveriges finaste kalkbarrskog, man hittar svampar som annars bara växer på
Gotland. Det skulle vara smart att dra ihop Skogsgruppen och organisera ett
fokuserat projekt. Henrik ringer David Tverling.


Om vi från idag har två veckor på oss, behöver vi organisera vad som ska göras och ha en
strategi. Kommunen funderar i nuet på vad de kan göra. Kommunen kan kanske till oh
med expropriera = dvs tvångsinlösa hela skogen då det här ligger ett sådant stort
samhällsintresse av att bevara skogen i intakt skick. Gösta skattade att det handlar om
cirka 500 000kr i vinst för en avverkning av de fem hektaren skog i Garphytteklint. En
skogsavverkning som nu riskerar Garphytteklintens framtid.


12. Lägesinfo Törsjö-film: Information David J.
Vi får vänta på klartecken att dela det förslag på Törsjö-film del 1 som David mejlat ut till
oss.
TEMA 1: DET DAGLIGA BRÖDET
TEMA 2: JOBBEN
TEMA 3: JÄRNVÄGEN
Jan har pratat med jurist på Riks: Oskar Alarik, som tycker det ser mörkt ut vad gäller
Törsjö. Dock säger han att EU -rätt står över svensk rätt. Sällsynta arter är ett argument.
Eller att det eventuellt skulle röra sig om att något Natura 2000-område ligger alldeles intill
är också en väg att gå. Men som Jan säger: det som inte kan tillämpas i Törsjö KAN
KANSKE TILLÄMPAS i ärendet Garphytteklint.


13. Övriga frågor
Gunnel Zenk har valt 13 april 2024 i Askersund för Länsstämman 2024. Hon har
preliminärbokat Sjöängen. Hon har bett Lisa Lennartsson, Askersund-kretsens
sekreterare, att prata om ARV- föreningen Aktion Rädda vättern, som dagens föredrag.


14. Mötets avslutande. Henrik avslutade mötet.


Bifogar ekonomisk halvårs-rapport från Jan:


Ekonomisk rapport vid styrelsemöte den 24 maj 2023.







Ingenting har blivit bokfört sedan den 14 mars. Några löner har överhuvudtaget inte bokförts i år. Anna har i


ett mail bett om ursäkt för att bokföringen släpar. Hon pekar på att en akut fråga dök upp avseende


projektredovisningen – David T hade uppfattat det så att alla hans projekt måste verifieras….dvs Anna


skulle leta fram underlag till alla projekt tre år tillbaka i tiden. Det visade sig vara felaktig information, men


då hade Anna redan gett sig i kast med uppgiften. Till detta kommer att hon har varit sjukdomsdrabbad i


omgångar under våren.


Likviditeten är fortsatt god och en stor del av de likvida medlen har nu placerats på ett räntebärande konto:


Likviditet:


Placeringskonto 4 124 269 kr


Kassakonto 877 233 kr


Sa likvida medel 5 001 502 kr


För att få en uppfattning om hur vi ligger till ekonomiskt har jag gjort ett överslag. Utifrån


löneutbetalningarna har jag sökt beräkna vad de totala personalkostnaderna har varit för de olika


verksamhetsgrenarna i föreningen.


Bokföringen efter 14 mars har jag försökt uppdatera genom kontoutdrag från banken. Större utbetalningar


har jag granskat och fört till kostnadsställe. Mindre poster har schablonfördelats.


NSÖL Kansliet1 Projekt Hop+Nora
LS 1 003 030
Riks 686 320 100 208 424
Övriga 70 000


Personal -303 892 -92 633 -136 840
Övriga kostnader -25 312 -84 964 -233 569 -696


Resultat 45 374 -68 756 885 252 -137 536


1) Intäkterna har periodiserats. Från Riks har vi fått 860 000 och vi väntar på ytterligare 100 000 kr.


Länsförbundet


Resultatet för länsförbundet har i stort sett bara belastats för länsstämman och kretskonferensen i våras.


Intäkter från Riks har inte bokförts, och vi räknar med en återbäring på 50 000 så de totala intäkterna ligger


på 170 000 (bidraget från Regionen på 70 000 var inte budgeterat).







Tidigare år har vi haft intäkter på grund av PA-redovisningen och kostnader för PA-redovisningen (40 000 +


lönebikostnader => ca 60 000). Finns inte i år. Inte heller lönekostnader (och lönebidrag finns. Kostnader för


verksamhetsstöd har inte bokförts ännu.


Kansliet


Resultatet för kansliet har periodiserats, men intäkter från räntor och internfakturering (10 000 + 65 000


enligt budget) har inte räknats in. Sammanlagt resultatförbättring med (65000+10000/3=25000. Skattat


tertialresultat är alltså -69 000 + 25 000 = -44 000. Det blir i så fall 3 x 44 000 = - 132 000 (jmfr budget –


30 000).


Projekt


Resultatet är inte periodiserat. Vi har fått några anslag inbellda men har ännu inte haft så stora utgifter.


Hopajola och Nora


Har ännu inte fakturerat dem, men det bör göras vid halvårsskiftet,
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